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Abstract— This document gives formatting instructions for authors preparing papers for publication in the Proceedings of an IEEE conference.  The authors must follow the instructions given in the document for the papers to be published.  You can use this document as both an instruction set and as a template into which you can type your own text.
Keywords— Include at least 5 keywords or phrases
I. Introduction

This document is a template.  An electronic copy can be downloaded from the conference website.  For questions on paper guidelines, please contact the conference publications committee as indicated on the conference website.  Information about final paper submission is available from the conference website.
II. Page Layout

An easy way to comply with the conference paper formatting requirements is to use this document as a template and simply type your text into it.
A. Page Layout

Your paper must use a page size corresponding to A4 which is 210mm (8.27") wide and 297mm (11.69") long.  The margins must be set as follows:
· Top = 19mm (0.75")
· Bottom = 43mm (1.69")

· Left = Right = 14.32mm (0.56")

Your paper must be in two column format with a space of 4.22mm (0.17") between columns.

III. Page Style

All paragraphs must be indented.  All paragraphs must be justified, i.e. both left-justified and right-justified.

B. Text Font of Entire Document

The entire document should be in Times New Roman or Times font.  Type 3 fonts must not be used.  Other font types may be used if needed for special purposes.

Recommended font sizes are shown in Table 1.

C. Title and Author Details

Title must be in 24 pt Regular font.  Author name must be in 11 pt Regular font.  Author affiliation must be in 10 pt Italic.  Email address must be in 9 pt Courier Regular font.

TABLE I
Font Sizes for Papers

	Font Size
	Appearance (in Time New Roman or Times)

	
	Regular
	Bold
	Italic

	8
	table caption (in Small Caps),

figure caption,

reference item
	
	reference item (partial)

	9
	author email address (in Courier),

cell in a table
	abstract body
	abstract heading (also in Bold)

	10
	level-1 heading (in Small Caps),

paragraph
	
	level-2 heading,

level-3 heading,

author affiliation

	11
	author name
	
	

	24
	title
	
	


All title and author details must be in single-column format and must be centered.

Every word in a title must be capitalized except for short minor words such as “a”, “an”, “and”, “as”, “at”, “by”, “for”, “from”, “if”, “in”, “into”, “on”, “or”, “of”, “the”, “to”, “with”.

Author details must not show any professional title (e.g. Managing Director), any academic title (e.g. Dr.) or any membership of any professional organization (e.g. Senior Member IEEE).

To avoid confusion, the family name must be written as the last part of each author name (e.g. John A.K. Smith).

Each affiliation must include, at the very least, the name of the company and the name of the country where the author is based (e.g. Causal Productions Pty Ltd, Australia).

Email address is compulsory for the corresponding author.

D. Section Headings

No more than 3 levels of headings should be used.  All headings must be in 10pt font.  Every word in a heading must be capitalized except for short minor words as listed in Section III-B.
1)   Level-1 Heading:  A level-1 heading must be in Small Caps, centered and numbered using uppercase Roman numerals.  For example, see heading “III. Page Style” of this document.  The two level-1 headings which must not be numbered are “Acknowledgment” and “References”.
2)   Level-2 Heading:  A level-2 heading must be in Italic, left-justified and numbered using an uppercase alphabetic letter followed by a period.  For example, see heading “C. Section Headings” above.
3)   Level-3 Heading:  A level-3 heading must be indented,  in Italic and numbered with an Arabic numeral followed by a right parenthesis. The level-3 heading must end with a colon.  The body of the level-3 section immediately follows the level-3 heading in the same paragraph.  For example, this paragraph begins with a level-3 heading.

E. Figures and Tables

Figures and tables must be centered in the column.  Large figures and tables may span across both columns.  Any table or figure that takes up more than 1 column width must be positioned either at the top or at the bottom of the page.

Graphics may be full color.  All colors will be retained on the CDROM.  Graphics must not use stipple fill patterns because they may not be reproduced properly.  Please use only SOLID FILL colors which contrast well both on screen and on a black-and-white hardcopy, as shown in Fig. 1.

[image: image1.wmf]
Fig. 1  A sample line graph using colors which contrast well both on screen and on a black-and-white hardcopy

Fig. 2 shows an example of a low-resolution image which would not be acceptable, whereas Fig. 3 shows an example of an image with adequate resolution.  Check that the resolution is adequate to reveal the important detail in the figure.

Please check all figures in your paper both on screen and on a black-and-white hardcopy.  When you check your paper on a black-and-white hardcopy, please ensure that:

· the colors used in each figure contrast well,
· the image used in each figure is clear,
· all text labels in each figure are legible.
F. Figure Captions

Figures must be numbered using Arabic numerals.  Figure captions must be in 8 pt Regular font.  Captions of a single line (e.g. Fig. 2) must be centered whereas multi-line captions must be justified (e.g. Fig. 1).  Captions with figure numbers must be placed after their associated figures, as shown in     Fig. 1.
[image: image2.emf]
Fig. 2  Example of an unacceptable low-resolution image

[image: image3.png]



Fig. 3  Example of an image with acceptable resolution

G. Table Captions

Tables must be numbered using uppercase Roman numerals.  Table captions must be centred and in 8 pt Regular font with Small Caps.  Every word in a table caption must be capitalized except for short minor words as listed in Section III-B.  Captions with table numbers must be placed before their associated tables, as shown in Table 1.

H. Page Numbers, Headers and Footers

Page numbers, headers and footers must not be used.

I. Links and Bookmarks

All hypertext links and section bookmarks will be removed from papers during the processing of papers for publication.  If you need to refer to an Internet email address or URL in your paper, you must type out the address or URL fully in Regular font.
J. 
References
The heading of the References section must not be numbered.  All reference items must be in 8 pt font.  Please use Regular and Italic styles to distinguish different fields as shown in the References section.  Number the reference items consecutively in square brackets (e.g. [1]).  
When referring to a reference item, please simply use the reference number, as in [2].  Do not use “Ref. [3]” or “Reference [3]” except at the beginning of a sentence, e.g.  “Reference [3] shows …”.  Multiple references are each numbered with separate brackets (e.g. [2], [3], [4]–[6]).

Examples of reference items of different categories shown in the References section include:

· example of a book in [1]
· example of a book in a series in [2]

· example of a journal article in [3]

· example of a conference paper in [4]

· example of a patent in [5]

· example of a website in [6]

· example of a web page in [7]

· example of a databook as a manual in [8]

· example of a datasheet in [9]

· example of a master’s thesis in [10]

· example of a technical report in [11]

· example of a standard in [12]
IV. Conclusions

The version of this template is V2.  Most of the formatting instructions in this document have been compiled by Causal Productions from the IEEE LaTeX style files.  Causal Productions offers both A4 templates and US Letter templates for LaTeX and Microsoft Word.  The LaTeX templates depend on the official IEEEtran.cls and IEEEtran.bst files, whereas the Microsoft Word templates are self-contained.  Causal Productions has used its best efforts to ensure that the templates have the same appearance.

Causal Productions permits the distribution and revision of these templates on the condition that Causal Productions is credited in the revised template as follows:  “original version of this template was provided by courtesy of Causal Productions (www.causalproductions.com)”.

Acknowledgment

The heading of the Acknowledgment section and the References section must not be numbered.

Causal Productions wishes to acknowledge Michael Shell and other contributors for developing and maintaining the IEEE LaTeX style files which have been used in the preparation of this template.  To see the list of contributors, please refer to the top of file IEEETran.cls in the IEEE LaTeX distribution.
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Template de papier IEEE pour le format A4
Premier auteur#1, Deuxième auteur*2, Troisième auteur#3
#Adresse du premier troisième département, du premier tiers de l'université,
y compris le nom du pays

1first.author@first-third.edu
3third.author@first-third.edu
*Deuxième adresse de l'entreprise, y compris le nom du pays
2second.author@second.com
Résumé — Ce document donne des instructions de formatage pour les auteurs préparant des articles à publier dans les Actes d'une conférence IEEE.  Les auteurs doivent suivre les instructions données dans le document pour que les articles soient publiés.  Vous pouvez utiliser ce document à la fois comme un jeu d'instructions et comme un modèle dans lequel vous pouvez taper votre propre texte.
Mots-clés— Incluez au moins 5 mots-clés ou expressions
V. Introduction

Ce document est un modèle.  Une copie électronique peut être téléchargée à partir du site Web de la conférence.  Pour toute question sur les lignes directrices relatives aux communications, veuillez communiquer avec le comité des publications du congrès comme indiqué sur le site Web du congrès.  Des informations sur la soumission des articles finaux sont disponibles sur le site Web de la conférence.
VI. Mise en page

Un moyen simple de se conformer aux exigences de formatage des documents de conférence est d'utiliser ce document comme modèle et d'y taper simplement votre texte.
K. Mise en page

Votre papier doit utiliser un format de page correspondant au format A4 de 210 mm (8,27 po) de large et de 297 mm (11,69 po) de long.  Les marges doivent être définies comme suit :
· Haut = 19mm (0.75")
· Bas = 43mm (1.69")

· Gauche = Droite = 14.32mm (0.56")

Votre papier doit être au format deux colonnes avec un espace de 4,22 mm (0,17") entre les colonnes.
VII. Page Style

Tous les paragraphes doivent être en retrait.  Tous les paragraphes doivent être justifiés, c'est-à-dire à la fois justifiés à gauche et justifiés à droite.

L. Police de texte de l’ensemble du document
L'intégralité du document doit être en police Times New Roman ou Times.  Les polices de type 3 ne doivent pas être utilisées.  D'autres types de police peuvent être utilisés si nécessaire à des fins spéciales.

Les tailles de police recommandées sont indiquées dans le Tableau 1.

M. Titre et details de l’auteur
Le titre doit être en police régulière de 24 points.  Le nom de l'auteur doit être en police régulière de 11 points.  L'affiliation de l'auteur doit être en italique de 10 points.  L'adresse e-mail doit être en police régulière de 9 points.

tableau I
Tailles de police pour les papiers
	Taille de la police
	Appearance (in Time New Roman or Times)

	
	Regulier
	Gras
	Italic

	8
	Légende de tableau (in petites Maj),
légende de la figure,

Élément de référence
	
	Élément de référence (partiel)

	9
	adresse e-mail de l'auteur (dans Courier),

cellule dans un tableau
	corps du résumé
	en-tête du résumé (également en gras)

	10
	rubrique de niveau 1 (en petites Majs),

paragraphe
	
	titre de niveau 2,

titre de niveau 3,

Affiliation de l'auteur

	11
	Nom de l’auteur
	
	

	24
	titre
	
	


Tous les détails du titre et de l'auteur doivent être au format d'une seule colonne et doivent être centrés.

Tous les mots d'un titre doivent être en majuscules, à l'exception des mots mineurs courts tels que « un », « une », « et », « comme », « à », « par », « de », « si », « dans », « dans », « sur », « ou », « de », « le », « à », « avec ».
Les coordonnées de l'auteur ne doivent pas indiquer de titre professionnel (par exemple, directeur général), de titre académique (par exemple, Dr) ou d'appartenance à une organisation professionnelle (par exemple, membre senior IEEE).
Pour éviter toute confusion, le nom de famille doit être écrit dans la dernière partie de chaque nom d'auteur (par exemple, John A.K. Smith).
Chaque affiliation doit inclure, à tout le moins, le nom de la société et le nom du pays où l'auteur est basé (par exemple, Causal Productions Pty Ltd, Australie).

L'adresse e-mail est obligatoire pour l'auteur correspondant.

N. Titres de section
Il ne faut pas utiliser plus de 3 niveaux de titres.  Tous les titres doivent être en police 10pt.  Tous les mots d'un titre doivent être en majuscules, à l'exception des mots courts et mineurs énumérés à la section III-B.
4)   Titre de niveau 1:  Un titre de niveau 1 doit être en petites majuscules, centré et numéroté à l'aide de chiffres romains majuscules.  Par exemple, voir la rubrique "III. Style de page" de ce document.  Les deux rubriques de niveau 1 qui ne doivent pas être numérotées sont « Remerciements » et « Références ».
5)   Titre de niveau 2:  Un titre de niveau 2 doit être en italique, justifié à gauche et numéroté à l'aide d'une lettre alphabétique majuscule suivie d'un point.  Par exemple, voir le titre « C. Titres de section » ci-dessus.
6)   Titre de niveau 3:  Un titre de niveau 3 doit être en retrait, en italique et numéroté d'un chiffre arabe suivi d'une parenthèse droite. Le titre de niveau 3 doit se terminer par deux points.  Le corps de la section de niveau 3 suit immédiatement le titre de niveau 3 dans le même paragraphe.  Par exemple, ce paragraphe commence par un titre de niveau 3.
O. Figures et tableaux
Les figures et les tableaux doivent être centrés dans la colonne.  De grandes figures et des tableaux peuvent s'étendre sur les deux colonnes.  Tout tableau ou figure qui occupe plus d'une largeur de colonne doit être positionné en haut ou en bas de la page.

Les graphiques peuvent être en couleur.  Toutes les couleurs seront conservées sur le CD-ROM.  Les graphiques ne doivent pas utiliser de motifs de remplissage en pointillés, car ils risquent de ne pas être reproduits correctement.  Veuillez utiliser uniquement  des couleurs SOLID FILL qui contrastent bien à l'écran et sur une copie papier en noir et blanc, comme illustré à la Fig. 1.

[image: image4.wmf]
Fig. 1  Un exemple de graphique linéaire utilisant des couleurs qui contrastent bien à l'écran et sur une copie papier en noir et blanc
Fig. 2 montre un exemple d'image à faible résolution qui ne serait pas acceptable, tandis que la Fig. 3 montre un exemple d'image avec une résolution adéquate.  Vérifiez que la résolution est adéquate pour révéler les détails importants de la figure.

Veuillez vérifier tous les chiffres de votre document à l'écran et sur une copie papier en noir et blanc.  Lorsque vous vérifiez votre document sur une copie papier en noir et blanc, assurez-vous que:

· the colors used in each figure contrast well,
· the image used in each figure is clear,
· all text labels in each figure are legible.
P. Légendes des figures
Les chiffres doivent être numérotés à l'aide de chiffres arabes.  Les légendes des figures doivent être en police régulière de 8 pt.  Les légendes d'une seule ligne (par exemple Fig. 2) doivent être centrées tandis que les légendes sur plusieurs lignes doivent être justifiées (par exemple Fig. 1).  Les légendes avec des numéros de figure doivent être placées après les figures associées, comme le montre la Fig. 1.
[image: image5.emf]
Fig. 2  Exemple d'une image basse résolution inacceptable
[image: image6.png]



Fig. 3  Exemple d'une image avec une résolution acceptable
Q. Légendes de tableau
Les tables doivent être numérotées à l'aide de chiffres romains majuscules.  Les légendes des tableaux doivent être centrées et en police régulière de 8 points avec des petites majuscules.  Tous les mots d'une légende de tableau doivent être en majuscules, à l'exception des mots courts et mineurs énumérés à la section III-B.  Les légendes avec des numéros de tableau doivent être placées avant les tableaux associés, comme indiqué dans le Tableau 1.

R. Numéros de page, en-têtes et pieds de page
Les numéros de page, les en-têtes et les pieds de page ne doivent pas être utilisés.
S. Liens et signets
Tous les liens hypertextes et les signets de section seront supprimés des articles lors du traitement des articles pour publication.  Si vous devez faire référence à une adresse e-mail Internet ou à une URL dans votre document, vous devez taper l'adresse ou l'URL entièrement en police normale.
T. 
Reférences
Le titre de la section Références ne doit pas être numéroté.  Tous les éléments de référence doivent être en police de 8 pt.  Veuillez utiliser les styles Normal et Italique pour distinguer les différents champs, comme indiqué dans la section Références.  Numérotez les éléments de référence consécutivement entre crochets (par exemple [1]).  
Lorsque vous vous référez à un élément de référence, veuillez simplement utiliser le numéro de référence, comme dans [2].  N'utilisez pas « Réf. [3] » ou « Référence [3] » sauf au début d'une phrase, par ex.  « La référence [3] montre... ».  Les références multiples sont chacune numérotées par des crochets séparés (par exemple [2], [3], [4]–[6]).
Voici des exemples d'éléments de référence de différentes catégories présentés dans la section Références :
· exemple d'un livre dans [1]

· exemple d'un livre d'une série dans [2]
· Exemple d'un article de revue dans [3]

· exemple d'une communication de conférence dans [4]

· exemple de brevet en [5]

· Exemple de site web en [6]

· Exemple d'une page web dans [7]

· Exemple d'un databook en tant que manuel dans [8]

· Exemple de fiche technique dans [9]

· Exemple de mémoire de master en [10]

· exemple de rapport technique en [11]

· exemple d'une norme en [12]
VIII. Conclusions

La version de ce modèle est la V2.  La plupart des instructions de formatage de ce document ont été compilées par Causal Productions à partir des fichiers de style IEEE LaTeX.  Causal Productions propose à la fois des modèles A4 et des modèles de lettres américaines pour LaTeX et Microsoft Word.  Les modèles LaTeX dépendent des fichiers officiels IEEEtran.cls et IEEEtran.bst, tandis que les modèles Microsoft Word sont autonomes.  Causal Productions a fait de son mieux pour s'assurer que les modèles ont la même apparence.
Causal Productions permet la distribution et la révision de ces modèles à la condition que Causal Productions soit crédité dans le modèle révisé comme suit : « la version originale de ce modèle a été fournie avec l'aimable autorisation de Causal Productions (www.causalproductions.com) ».
IX. remerciements
L'en-tête de la section Remerciements et de la section Références ne doit pas être numéroté.
Causal Productions tient à remercier Michael Shell et les autres contributeurs pour le développement et la maintenance des fichiers de style IEEE LaTeX qui ont été utilisés dans la préparation de ce modèle.  Pour voir la liste des contributeurs, veuillez vous référer au haut du fichier IEEETran.cls dans la distribution IEEE LaTeX.
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